
Er Folketinget på vej til at afskaffe FLAG-ordningen? 

 
I finanslovsforslaget for 2025 (FFL 2025) kan man under ”Ministeriet for Fødevarer, Landbrug og 

Fiskeri”, § 24.63.50.19 læse flg. bemærkning om lokale aktionsgrupper: ”Der budgetteres ikke 

længere på kontoen”. 

 

Det er bl.a. FLAG (Fiskeri Lokal Aktions Gruppe), der er tale om. Lokale grupper er nedsat for at 

fremme erhvervsudvikling og gode livsvilkår i fiskeriområder. Siden 2017 har gruppen behandlet 

ansøgninger om støtte til mange forskellige projekter. Så sent som 26. september i år har bestyrelsen 

for LLSÆ (Langeland, Læsø, Samsø, Ærø) fordelt 1.128.412 kr til 7 projekter ud af ansøgninger på 

i alt 1.436.770 kr.  

 

På Læsø har mange projekter også opnået støtte: Hydropen udviklet til slukning af brand i 

container, lagerhaller til flere virksomheder, beddingsvogn, projekter til forbedring af arbejdsmiljø 

om bord på fiskefartøjer, støtte til røgeri, kølekapacitet, serveringsfaciliteter, gadekøkken, udvikling 

af produktionslinje og kvalitetssikring, fremtidssikring af snurrevodskutteren FN 62 ”Ellen” - for 

blot at nævne nogle af alle de ansøgninger, der er imødekommet. I alt er der bevilget ca. 3,5 mill. kr 

på Læsø. 

 

Sådanne projekter vil i fremtiden ikke kunne forvente at få støtte. Ganske vist kan man i FFL 2025 

under ”By-, Land- og Kirkeministeriet” i § 22.71.02.10 læse under overskriften ”Støtte til udvikling 

af landdistrikterne under Fiskeriudviklingsprogrammet”, at der er afsat midler til ordningen for 

lokale aktionsgrupper i fiskeriområder (FLAG). 

Finansieringen af aktiviteterne i 2021-2024 er nationale, altså 100 %. I bevillingerne for 2025-2027 

forudsættes det, at EU-medfinansieringen er på 50 %. Det er uklart, om det også fremover er små og 

mellemstore virksomheder, der kan ansøge om støtte til projekter. 

 

Det er yderst mærkværdigt, at man i de fiskeriområder, der i forvejen er trængte på mange fronter, 

vil fratage ildsjæle muligheden for at sætte gang i projekter, der kan skabe arbejdspladser og 

aktivitet på havnene. Flere af projekterne gavner turisterhvervene. Bestyrelsen for NFLAG  LLSÆ  

slår til lyd for, at politikerne finder andre besparelsesmuligheder, f.eks. gennem forenkling af 

administrative procedurer centralt i statsadministrationen.  

 

Det er i hvert fald sikkert, at de trængte fiskerområder har brug for styrkelse af FLAG, ikke en 

afskaffelse af ordningen. 

 

Bestyrelsen for Læsø Venstrevælgerforening bakker op om FLAG og håber, politikerne tager 

forslaget om afskaffelse/forringelse af ordningen af bordet! 

 

Læsø, 7. oktober 2024 

 

Bestyrelsen for Læsø Venstrevælgerforening 
v/ Anette Agerboe da Rosa, 

formand 
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